
PROTOKÓŁ Nr III/2024 

 

z sesji Rady Gminy Radecznica, która odbyła się w dniu 26 czerwca 2024 roku 

w godzinach: 9
04

 – 11
13

 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Radecznicy 

 

W obradach uczestniczyli: 

 

1. Chorzępa Łukasz                                      9. Pawelczyk Beata                

2. Gumieniak Jerzy                                      10. Poświatowski Mirosław  

3. Hadam Monika         11. Sołtys Janusz    

4. Jachymek Celina                                      12. Studziński Wiesław  

5. Kijek Zbysław           13. Sznitowska Laura     

6. Małysz Joanna           14. Zymon Marcin   

7. Nastaj Maciej      

8. Olech Jarosław                                                                      

 

Sołtysi Gminy Radecznica  

Nieobecny na sesji: Mogielnicki Tomasz   

                                    

ponadto w obradach uczestniczyli: 

 

1. Edward Polak - Wójt Gminy 

2. Bożena Kiesz – Skarbnik Gminy  

3. Wiesława Śliwińska Wyłupek – Dyrektor SP w Gorajcu 

4. Hanna Nowak – Dyrektor SP w Zaburzu 

5. Agnieszka Nowomińska – Dyrektor SP w Czarnymstoku  

6. Ewa Maj – Dyrektor SP w Radecznicy  

7. Bożena Ligaj – p.o. Kierownik Biblioteki Gminnej Gminy Radecznica  

8. Ewelina Kotyła – p.o. Dyrektor GCKSiT w Radecznicy  

9. Joanna Sykała – p.o. Kierownik GOPS w Radecznicy 

 

Proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja w sprawie uwag zgłoszonych do protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał oraz działań prowadzonych w okresie 

między sesjami. 

7. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Radecznica za 2023 rok.  

            a) przedstawienie Raportu  

            b) debata nad Raportem o Stanie Gminy. 

            c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy    



              Radecznica za 2023 rok. 

         8.  Rozpatrzenie sprawozdania Wójta Gminy Radecznica z wykonania budżetu   

             gminy oraz  sprawozdanie finansowe  za 2023 rok. 

 a)  Omówienie wykonania budżetu gminy za 2023 rok. 

             b) Odczytanie Opinii/Uzasadnienia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radecznica  

               o wykonaniu budżetu Gminy Radecznica za 2023 rok.  

             c) Odczytanie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

               w Lublinie z dnia 12 kwietnia 2024 roku w sprawie zaopiniowania sprawozdania 

               z wykonania budżetu gminy Radecznica. 

  d) dyskusja. 

  e) podjęcie uchwały  w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania  

      finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Radecznica z wykonania        

      budżetu  za 2023 rok.   

        9.  Procedura absolutoryjna. 

             a) Odczytanie Uchwały NR 1/2024 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radecznica 

              z dnia 3 czerwca 2024 r. w sprawie zaopiniowania wykonania budżetu Gminy  

              Radecznica 

        b) Odczytanie Uchwały Nr 2/2024 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radecznica 

            z dnia 3 czerwca 2024 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi  

            Gminy za wykonanie budżetu Gminy Radecznica za 2023 rok.  

        c) Odczytanie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

            w Lublinie z dnia 10 czerwca 2024 roku w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji  

            Rewizyjnej Rady Gminy Radecznica w sprawie absolutorium z tytułu wykonania  

            budżetu Gminy. 

        d) Dyskusja. 

        f) Podjęcie Uchwały  w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi  Gminy z tytułu  

            wykonania budżetu za 2023 rok. 

    10. Podjęcie Uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

    11. Podjęcie Uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy  

          Radecznica. 

    12. Podjęcie Uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania  

          Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie   

          Radecznica na lata  2024 - 2030.            

    13. Podjęcie Uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad  

          zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy  

          Radecznica w 2024 roku. 

    14. Podjęcie Uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej  

          Klasztorowi OO. Bernardynów w Radecznicy na prace konserwatorskie, restauratorskie 

          i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się  

          w ewidencji zabytków. 

    15. Przyjęcie Raportu z realizacji Gminnego  Programu Profilaktyki i Rozwiązywania   

          Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2023 roku. 

    16. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania. 

    17. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o złożonych interpelacjach. 



    18. Wolne wnioski i zapytania. 

    19. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1. 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Gminy – Pan Marcin Zymon,*otwieram III 

sesję IX kadencji Rady Gminy Radecznica * powitał  obecnych Pana Wójta, Panią Skarbnik, 

panie i panów Radnych  i Sołtysów, zaproszonych gości.  

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż w obradach uczestniczy czternastu 

Radnych, stwierdził że obrady są prawomocne. 

Następnie odczytał wyżej wymieniony porządek obrad i zapytał czy są jakieś uwagi? 

Głos zabrał Pan Wójt Edward Polak wniósł o rozszerzenie porządku obrad o sześć uchwał i 

trzy deklaracje, po krótce przedstawił czego dotyczą dodatkowe uchwały i deklaracje. Te 

poszczególne tematy były poruszane na posiedzeniach Komisji Rady Gminy.  

 

      1.   Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja w sprawie uwag zgłoszonych do protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał oraz działań prowadzonych w okresie 

między sesjami. 

7. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Radecznica za 2023 rok.  

            a) przedstawienie Raportu  

            b) debata nad Raportem o Stanie Gminy. 

            c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy        

               Radecznica za 2023 rok. 

8. Rozpatrzenie sprawozdania Wójta Gminy Radecznica z wykonania budżetu oraz  

sprawozdanie finansowe  za 2023 rok. 

      a)  Omówienie wykonania budżetu gminy za 2023 rok. 

      b) Odczytanie Opinii/Uzasadnienia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radecznica  

           o wykonaniu budżetu Gminy Radecznica za 2023 rok.  

      c) Odczytanie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

          w Lublinie z dnia 12 kwietnia 2024 roku w sprawie zaopiniowania sprawozdania 

               z wykonania budżetu gminy Radecznica. 

      d) dyskusja. 

      e) podjęcie uchwały  w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania  finansowego 

          wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Radecznica z wykonania budżetu  za 2023 rok.   

     9.  Procedura absolutoryjna 

        a) Odczytanie Uchwały NR 1/2024 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radecznica 

            z dnia 3 czerwca 2024 r. w sprawie zaopiniowania wykonania budżetu Gminy  

           Radecznica za 2023 rok. 



        b) Odczytanie Uchwały Nr 2/2024 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radecznica 

            z dnia 3 czerwca 2024 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi  

            Gminy za wykonanie budżetu Gminy Radecznica za 2023 rok.  

        c) Odczytanie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

            w Lublinie z dnia 10 czerwca 2024 roku w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji  

            Rewizyjnej Rady Gminy Radecznica w sprawie absolutorium z tytułu wykonania  

            budżetu Gminy. 

        d) Dyskusja. 

        f) Podjęcie Uchwały  w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi  Gminy z tytułu  

            wykonania budżetu za 2023 rok. 

    10. Podjęcie Uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

    11. Podjęcie Uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy    

          Radecznica. 

    12. Podjęcie Uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania  

          Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie    

          Radecznica na lata 2024 - 2030.            

    13. Podjęcie Uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad  

          zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy  

          Radecznica w 2024 roku. 

    14. Podjęcie Uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej  

          Klasztorowi OO. Bernardynów w Radecznicy na prace konserwatorskie, restauratorskie 

          i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się  

          w ewidencji zabytków. 

    15. Podjęcie Uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXV/196/2017 w sprawie zmiany  

          uchwały Nr VI/32/2015 Rady Gminy Radecznica z dnia 20 marca 2015 roku w sprawie  

          przystąpienia Gminy do Lokalnej Grupy Działania Ziemia Biłgorajska z siedzibą w  

          Biłgoraju. 

    16. Podjęcie Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu i odstąpienie  

          od przetargowego trybu zawarcia umowy.  

    17. Podjęcie Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu i odstąpienie  

          od przetargowego trybu zawarcia umowy.  

    18. Podjęcie Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu  

          Rewitalizacji Gminy Radecznica do roku 2030. 

    19. Podjęcie Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Planu Ogólnego Gminy  

          Radecznica. 

    20. Podjęcie Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia projektu Strategii Rozwoju  

          Gminy Radecznica na lata 2025 - 2035 oraz określenia szczegółowego trybu i  

          harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

    21. Podjęcie Deklaracji Nr 1 w sprawie zmiany deklaracji nr 3/2023 z dnia 15 grudnia 2023  

          roku. 

    22. Podjęcie Deklaracji Nr 2 w sprawie zmiany deklaracji nr 2/2023 z dnia 15 grudnia 2023  

          roku. 

    23. Podjęcie Deklaracji Nr 3. 

    24. Przyjęcie Raportu z realizacji Gminnego  Programu Profilaktyki i Rozwiązywania   



          Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2023 roku. 

    25. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania. 

    26. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o złożonych interpelacjach. 

    27. Wolne wnioski i zapytania. 

    28. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący obradom zapytał czy Radni mają jakieś sugestie dotyczące porządku obrad? 

Radni nie zabrali głosu więc odbyło się głosowanie nad przyjęciem porządku obrad z 

wynikiem jednomyślnym 14 głosów „za”.  

 

Ad.3.  

Brak uwag do protokołu z poprzedniej sesji.  

 

Ad.4.  

Przewodniczący Rady poinformował o dwóch pismach, które wpłynęły do biura rady:  

- 20 maja 2024r -  od Komendy Miejskiej Policji w Zamościu w sprawie oznaczenia 

nieruchomości w miejscowości Latyczyn.  

- 17 czerwca 2024r - zalecenia pokontrolne dotyczące kontroli RIO w Urzędzie Gminy 

Radecznica  

Dnia 21 maja 2024r  odbyło się spotkanie dotyczące organizacji jubileuszu 95-lecia Straży 

Pożarnej w Radecznicy oraz Gminnych obchodów Dnia Strażaka.  

W okresie między sesjami Przewodniczący Rady pełnił dyżury w określonym dniu tygodnia 

tj. w każdy piątek pomiędzy sesjami.  

Dnia 26 maja 2024 roku odbyły się uroczystości związane z jubileuszem 95-lecia Straży 

Pożarnej w Radecznicy oraz Gminny Dzień Strażaka.  

27 maja 2024 roku miało miejsce szkolenie Radnych Gminy Radecznica z zakresu ochrony 

danych osobowych związanych z wykonywaniem mandatu Radnego. 

28 maja 2024 roku odbyło się święto patronalne Szkoły Podstawowej im. Kardynała Stefana 

Wyszyńskiego w Gorajcu  

2 czerwiec 2024r – odbył się Gminny Dzień Dziecka w Radecznicy zorganizowany przez 

Wójta Gminy i GCKSiT oraz Bibliotekę Publiczną w Radecznicy.  

 

W działaniach między sesjami odbyły się posiedzenia poszczególnych Komisji Rady Gminy 

Radecznica: 

- 3 czerwca 2024r. – obradowała Komisja Rewizyjna 

- 5 czerwca 2024r. – obradowała Komisja Rolnictwa Planowania i Budżetu 

- 10 czerwca 2024r. – obradowała Komisja Samorządowa i Socjalno-Społeczna  

- 17 czerwca 2024r. – obradowała Komisja Kultury, Oświaty i Wychowania 

 

Ad. 5.  

Brak pytań.  

 

Ad. 6.  

Wójt Gminy Edward Polak dokonał sprawozdania z realizacji uchwał podjętych przez Radę 

Gminy na ostatniej sesji. Uchwały te zostały przekazane do właściwych organów nadzoru.  



Nadmienił o Gminnym Dniu Strażaka dnia 26 maja i Gminnym Dniu Dziecka 2 czerwca.  

16 czerwca 2024r miał miejsce Festiwal Antoniański na którym odbył się przegląd 11 

zespołów śpiewaczych. Gwiazdą wieczoru była Halina Frąckowiak. Wszystkim osobom, 

które brały czynny udział w zorganizowaniu tych imprez zostały złożone serdeczne 

podziękowania.  

 

Kolejną sprawą inwestycyjną Gminy jest złożenie wniosku do Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na najbliższe lata o budowę zbiornika retencyjnego w miejscowości Gaj 

Gruszczański. W kilku zdaniach Pan Wójt przedstawił na czym ta inwestycja będzie polegać.  

 

Wstępnie zostały ustalone warunki pomieszczeń po byłej Szkole Podstawowej w Radecznicy, 

pod najem żłobka i fizjoterapii. Proces tych inwestycji Pan Wójt po krótce przedstawił.  

 

Poczyniono pewne działania odnośnie przygotowania dokumentów strategicznych gminnych 

aby móc starać się o środki zewnętrzne na inwestycje gminne.  

 

Rozstrzygnięto przetarg nieograniczony na wykonawcę drogi gminnej w Gorajcu Stara Wieś 

(koło cmentarza). Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma TOM - TRANS Tomasz 

Wojciechowski z Kocudzy. Wartość tej oferty najtańszej wynosi 230 256 zł, ta inwestycja jest 

dofinansowana z programu ochrony gruntów rolnych. Wstępna wartość dofinansowania 

wynosi 160 000 złotych, natomiast ona będzie nieco niższa po przetargu (zmniejszona do 

wartości całej inwestycji).  

 

Ogłoszono przetargi nieograniczone: 

- na dowóz uczniów do szkół na terenie Gminy Radecznica, 

- na dowożenie osób niepełnosprawnych z terenu Gminy Radecznica do odpowiednich 

Ośrodków w Zamościu. 

 

Rozpoczęte są działania na przygotowanie przetargów nieograniczonych na budowę 

kanalizacji sanitarnej w Radecznicy (ul. Uście i Ludowa) środki pozyskane na to zadanie 

wynoszą 3 000 000 złotych, całkowity koszt wynosi ponad 5 000 000 zł. brutto.  

 

Drugi przetarg nierozstrzygnięty to przetarg na modernizację remizo – świetlicy w Zaporzu. 

środki na to zadanie przyznane są z Polskiego Ładu. Wymagane jest aby przetarg ten został 

ogłoszony do 12 lipca 2024 roku aby środki przyznane na tą inwestycje nie przepadły.  

 

Pan Wójt poruszył sprawę podwyżek dla pracowników urzędu, które były dla niektórych 

skrajnie wysokie rzędu nawet 60% , dlatego zostały podjęte pewne działania żeby zniwelować 

skutki tych podwyżek i od 1 lipca 2024 roku zostanie wszystko odpowiednio rozwiązane.  

 

Ad.7. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik Bożenę Kiesz o przedstawienie 

Raportu o stanie Gminy za 2023 rok.  



Na wstępie Pani Skarbnik poinformowała, że Raport ten Radni dostali w terminie i każdy 

mógł się z nim zapoznać gdyż  jest on opublikowany na stronie Gminy i w BIP. W kilku 

zdaniach, krótko scharakteryzowała Raport o stanie Gminy za 2023 rok. Następnie rozpoczęła 

się debata nad Raportem.  

 

Jako pierwszy głos zabrał Radny Pan Jerzy Gumieniak który stwierdził, że stan budżetu 

Gminy jest bardzo dobry i jest zaskoczony tym, że zdjęte zostały ostatnie zadania Pana Wójta 

Mariana Szupera i byłej kadencji Rady. Podkreślił, iż stan budżetu Gminy pozwala na 

realizację tych działań.  

Kontynuując Radny Jerzy Gumieniak odniósł się do wypowiedzi Pana Wójta Edwarda Polaka 

dotyczącej wynagrodzeń. Przewodniczący obradom poprosił Radnego o zabranie głosu na ten 

temat w wolnych wnioskach.   

Następnie Przewodniczący Rady po zapoznaniu się z treścią Raportu o stanie Gminy 

podkreślił, że są pewne rzeczy, które dają nam pole do dyskusji i do zastanowienia się a 

mianowicie wskaźnik populacyjny a co za tym idzie wskaźniki dotyczące danych 

oświatowych. Stwierdził, że jesteśmy Gminą wiejską, która stan szkół ma bardzo wysoki przy 

coraz to niższym wskaźniku populacji dzieci w szkołach, dlatego jest potrzeba zastanowienia 

się nad tym jak ograniczyć koszty a zwiększyć dochody do budżetu Gminy by te szkoły 

utrzymać.  

 

Po zakończonej debacie Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

a mianowicie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy        

Radecznica za 2023 rok. Nadmienił, że ocenie podlegają działania poprzednio urzędującego 

Wójta Pana Mariana Szupera. Treść uchwały została odczytana przez Przewodniczącego 

Rady i poddana pod głosowanie jawne Radnych z wynikiem 14 głosów „za” przyjęciem 

uchwały.  

 

Ad.8.  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik Bożenę Kiesz o omówienie wykonania 

budżetu gminy za 2023 rok. Po omówionym budżecie odbyła się dyskusja nad wykonanym 

budżetem za rok 2023.  

Głos zabrał Radny Pan Jerzy Gumieniak – stwierdził, że Byłemu Wójtowi i Byłej Radzie 

Gminy udało się zrealizować wiele celów i zadań, które nie zadłużyły naszej Gminy. Na 

koniec podziękował Panu Marianowi Szuperowi i całej kadrze urzędniczej, Radnym                 

i Sołtysom za wnikliwe działanie i pozostawienie stanu budżetu w tak dobrej kondycji.  

Z kolei Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Zymon pogratulował na ręce Pani Skarbnik 

Bożeny Kiesz dyscypliny budżetowej za rok 2023.  

Ponownie głos zabrał Radny Pan Jerzy Gumieniak – odniósł się do sytuacji innych Gmin 

gdzie realizacja budżetu za 2023 rok  była na zdecydowanie mniejszym poziomie 

zadaniowości w okresie rocznym a stan zadłużeń tych Gmin na koniec roku jest spory.  

 

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej Pana Mirosława Poświatowskiego o odczytanie opinii/ uzasadnienia Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Radecznica o wykonaniu budżetu Gminy Radecznica za 2023 rok. 



Z przeczytanej opinii wynika, że Radni zapoznali się ze sprawozdaniem Wójta Gminy 

Radecznica z wykonania budżetu gminy za 2023 rok, oraz że Radni porównali z wynikami 

kontroli budżetu, jakich dokonali w ciągu roku i zapoznali się z informacją o stanie mienia 

komunalnego za rok 2023. 

 

Następnie według porządku obrad  Przewodniczący Rady Gminy Marcin Zymon odczytał 

Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia 12 

kwietnia 2024 roku w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Radecznica. Po odczytaniu uchwały Przewodniczący zaprosił Radnych do dyskusji, jednak 

nikt z Radnych nie podjął dyskusji.  

Przewodniczący przeszedł do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Radecznica z wykonania 

budżetu za 2023 rok. Uchwała została odczytana i poddana pod głosowanie jawne Radnych     

z wynikiem 14 głosów „za”. Uchwała została przyjęta jednomyślnie.  

 

Ad. 9.  

Przewodniczący obradom oddał głos Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej, który odczytał 

Uchwałę Nr 1/2024 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radecznica z dnia 3 czerwca 2024 roku 

w sprawie zaopiniowania wykonania budżetu Gminy Radecznica za 2023 rok.  

Zdaniem Komisji Rewizyjnej wyrażonym w tejże uchwale, wynika że po rozpatrzeniu: 

- sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Radecznica za 2023 rok 

- informacji o stanie mienia komunalnego, 

- Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie w sprawie 

zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Radecznica, 

- sprawozdania finansowego. 

Pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Gminy Radecznica za rok 2023 rok. 

Nikt z Radnych nie odniósł się do wyżej odczytanej uchwały Komisji Rewizyjnej.  

 

Kolejno Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał Uchwałę Nr 2/2024 Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Radecznica z dnia 3 czerwca 2024 roku w sprawie wniosku               

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za wykonanie budżetu Gminy Radecznica za 2023 

rok. Komisja Rewizyjna postanowiła wystąpić do Rady Gminy Radecznica z wnioskiem         

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Radecznica za wykonanie budżetu Gminy 

Radecznica w 2023 roku.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia 10 czerwca 2024 roku w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy. 

Dyskusja nie została podjęta.  

Kolejno według porządku obrad Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały          

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

Po odczytaniu odbyło się głosowanie jawne nad uchwałą z wynikiem 14 głosów „za”.  

 

 



Ad.10.  

Według porządku obrad następną uchwałą jest projekt w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2024 rok. Pan Przewodniczący Marcin Zymon odczytał treść uchwały. Nikt z Radnych nie 

odniósł się do treści uchwały więc odbyło się głosowanie jawne nad uchwałą z wynikiem 14 

głosów „za”.  

 

Między czasie na obrady sesji Rady Gminy Radecznica przybyła pełniąca obowiązki 

Kierownika GOPS w Radecznicy Pani Joanna Sykała.   

 

Ad.11.  

Kolejną rozpatrywaną uchwałą jest uchwała w sprawie zmian wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Radecznica. Treść uchwały została odczytana przez Przewodniczącego 

Rady. Uwag do uchwały nie było więc odbyło się głosowanie jawne nad uchwałą z wynikiem 

14 głosów „za”.  

 

Przewodniczący Rady powitał przybyłą na sesję Rady Gminy Panią Joannę Sykała. 

 

Ad.12.  

Następną uchwałą jest uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie 

Radecznica na lata 2024 - 2030.            

Przewodniczący obradom zapytał pełniącą obowiązki Kierownika GOPS w Radecznicy Panią 

Joannę Sykała o to czy chciałaby zabrać głos?  

P.o. Kierownik GOPS-u odpowiedziała, że w tych materiałach, które były dostarczone 

wszystko jest wyjaśnione, temat dotyczy przemocy domowej. Jest to wieloletni program, 

wcześniej brzmiał Program Przemocy w Rodzinie a teraz jest program Przemocy Domowej.  

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia tego Programu został odczytany przez 

Przewodniczącego Rady. Gminy i poddany pod głosowanie Radnym z wynikiem 14 głosów 

„za”.  

 

Ad. 13.  

Wedle przyjętego porządku obrad w punkcie tym rozpatrywana jest uchwała w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad   zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Radecznica w 2024 roku. Projekt 

uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady. Dyskusji nie było więc odbyło się 

głosowanie jawne nad uchwałą z wynikiem 14 głosów „za”.  

 

Ad. 14.  

Kolejno Przewodniczący Rady Pan Marcin Zymon odczytał treść uchwały w sprawie 

przyznania dotacji celowej Klasztorowi OO. Bernardynów w Radecznicy na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub znajdującym się w ewidencji zabytków. Po odczytaniu odbyło się głosowanie 

jawne z wynikiem 14 głosów „za”, uchwała została przyjęta jednomyślnie.  

 



Ad.15.  

Pierwszą dodaną do porządku obrad jest uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr 

XXV/196/2017 w sprawie zmiany uchwały Nr VI/32/2015 Rady Gminy Radecznica z dnia 20 

marca 2015 roku w sprawie przystąpienia Gminy do Lokalnej Grupy Działania Ziemia 

Biłgorajska z siedzibą w Biłgoraju. Treść uchwały została odczytana i poddana pod 

głosowanie Radnym z wynikiem 14 głosów „za” przyjęciem uchwały.  

 

Ad. 16.  

Następną rozpatrywaną uchwałą jest uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy najmu i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy. Treść uchwały została 

odczytana. Dyskusja nie podjęta więc zarządzono głosowanie jawne nad uchwałą z wynikiem 

14 głosów „za”.  

 

Ad.17.  

Przewodniczący Rady odczytał treść kolejnej uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy najmu i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy.  

Dyskusja się nie odbyła więc Przewodniczący zarządził głosowanie jawne nad uchwałą z 

wynikiem 14 głosów „za”.  

 

Ad.18.  

Kolejno Przewodniczący przeszedł do odczytania uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Radecznica do roku 2030. Następnie 

odbyło się głosowanie jawne nad uchwałą z wynikiem 14 głosów „za”.  

 

Ad.19.  

Następna procedowana uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia Planu Ogólnego 

Gminy Radecznica została odczytana i poddana pod głosowanie Radnym z wynikiem 13 

głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymanym”.  

 

Ad.20.  

W punkcie tym rozpatrywana jest uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia projektu 

Strategii Rozwoju Gminy Radecznica na lata 2025 - 2035 oraz określenia szczegółowego 

trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i kolejno zarządził głosowanie jawne nad 

uchwałą z wynikiem 14 głosów „za”. 

 

Ad.21.  

Po zakończeniu procedowania uchwał Przewodniczący Rady przeszedł do deklaracji Nr 1 w 

sprawie zmiany deklaracji nr 3/2023 z dnia 15 grudnia 2023 roku. Treść deklaracji została 

odczytana i poddana pod głosowanie jawne z wynikiem 14 głosów „za”.  

 

 

 

 



Ad.22.  

Drugą odczytaną przez Przewodniczącego Rady deklaracją jest deklaracja Nr 2 w sprawie 

zmiany deklaracji nr 2/2023 z dnia 15 grudnia 2023 roku. Po odczytaniu treści odbyło się 

głosowanie jawne z wynikiem 14 głosów „za”. Deklaracja została przyjęta jednomyślnie.  

 

Obrady opuściła Radna Laura Sznitowska.  

 

Ad.23.  

Ostatnią deklaracją jest deklaracja Nr 3. Jej treść została odczytana i poddana pod głosowanie 

Radnych z wynikiem 13 głosów „za”.  

 

Ad.24.  

Po uchwałach i deklaracjach w punkcie tym rozpatrywane jest przyjęcie Raportu z realizacji 

Gminnego  Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w 2023 roku. Radni Raport dostali razem z materiałami na sesję 

wiec zdążyli się z nim zapoznać. Uwag do Raportu brak więc Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie jawne z wynikiem jednogłośnym 13 głosów „za”.  

 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chce przerwę w obradach?  

Obecni na sesji stwierdzili, że nie ma potrzeby aby była przerwa.  

 

Ad.25. 

Brak.  

 

Ad.26.   

Brak interpelacji.  

 

Ad.27. 

W punkcie tym głos zabrał Pan Wójt Edward Polak. Odniósł się do udzielonego 

absolutorium, stwierdził że to jest takie trochę kuriozalne ponieważ w 2023 roku Wójtem był 

Pan Marian Szuper a absolutorium zostało udzielone Wójtowi Edwardowi Polakowi ale takie 

są przepisy i trzeba ich przestrzegać.  

Podziękował poprzedniemu Wójtowi Marianowi Szuperowi za sprawne wykonanie budżetu, 

poprzedniej Radzie Gminy Radecznica, wszystkim Sołtysom i Sołtyskom, którzy 

współpracowali z Nim w 2023 roku.  

Podziękowania trafiły także do pracowników Urzędu Gminy, Pani Skarbnik Bożeny Kiesz za 

sprawowanie dobrej dyscypliny finansowej oraz Pani Sekretarz Edycie Dubiel za sprawne 

zarządzanie pracownikami Urzędu Gminy.  

Serdeczne podziękowania trafiły także do wszystkich pracowników Urzędu Gminy a przede 

wszystkim pracowników odpowiedzialnych za inwestycje i osób, które przeprowadzały 

przetargi.   

Pan Wójt Edward Polak podziękował wszystkim Kierownikom jednostek podległych Paniom 

Dyrektorkom Szkół, Paniom p.o. Kierownika GCKSiT, Biblioteki i GOPS oraz Panu 

Mariuszowi Górskiemu byłemu Dyrektorowi GCKSiT.  



Radny Pan Jarosław Olech zapytał czy w tej chwili Gmina Radecznica dysponuje jakąś 

kosiarką bijakową? aby na okres żniw w niektórych miejscowościach udrożnić drogi dojazdu 

do pól.  

Pan Wójt odpowiedział, że w tej chwili trwają przygotowania do Rajdu Turde Polonia Kobiet 

29 czerwca 2024 roku w związku z tym trwają prace aby wszystkie drogi którymi przejedzie 

rajd były przejezdne. Gmina posiada jedna kosiarkę bijakowa sprawną a na zakup kolejnej 

kosiarki bijakowej z ramieniem trwa przetarg na który dzisiaj wpłynęła pierwsza oferta w tym 

zakresie i mamy nadzieję że szybko się to wszystko rozstrzygnie aby móc kosić drogi, 

pobocza i rowy.  

Ponadto zostały opóźnione przygotowania dróg dojazdowych do żniw oraz sprawy związane 

z koszeniem krzaków przy drogach gminnych, ponieważ wykonawca tego zadania przebywał 

w szpitalu, miał operacje i jak stan zdrowia pozwoli to przystąpi do wykonywania zadania.  

Wykonawca ten posiada także równarkę, której chcemy użyć do wyrównania naszych dróg 

przed żniwami. Tydzień dwa i wszystko będzie na żniwa przygotowane.  

 

Radny Pan Jerzy Gumieniak odniósł się do kwestii absolutorium złożył serdeczne 

podziękowania na ręce poprzedniego Wójta Pana Mariana Szupera za cały okres jego pracy w 

poprzedniej kadencji. Pogratulował Wójtowi Edwardowi Polakowi wyboru.  

Na stojąco Radny podziękował za owocną współpracę Pani Sekretarz Edycie Dubiel i 

poprzedniemu Wójtowi Panu Marianowi Szuperowi.  

 

Radna Pani Beata Pawelczyk poprosiła o zakup siatki zabezpieczającej do ciągników 

koszących na terenie Gminy, aby pracownicy byli bardziej zabezpieczeni.  

 

Radny Pan Jerzy Gumieniak zapytał Pana Wójta o zmiany budżetowe podjęte na ostatniej 

sesji RGR VIII kadencji, czy te zadania będą realizowane? Odniósł się do roku 2017 gdy 

odszedł Pan Wójt Edward Polak a przyszedł Pan Marian Szuper, i zrealizował te wszystkie 

działania, poprosił aby nie łączyć tu żadnej kwestii politycznej.  

Poruszył temat wynagrodzeń, przedstawił swoje zdanie na ten temat. Stwierdził że w czasie 

kadencji mając funkcję Przewodniczącego Rady Gminy wielokrotnie rozmawiał z 

pracownikami Urzędu Gminy na temat wynagrodzeń. Oznajmił, że przy tak dobrym stanie 

budżetu gminy, podwyżki należą się pracownikom urzędu i pracownikom gospodarczym. 

Porównując do innych Gmin gdzie stan budżetu nie jest najlepszy a wręcz jest w stanie 

zadłużenia Wójtowie przydzielili pracownikom o wiele wyższe podwyżki w porównaniu do 

naszej Gminy.  Zaapelował do Pana Wójta Edwarda Polaka o przemyślenie tej kwestii.  

 

Wójt wypowiedział się w kwestii zmian w budżecie Gminy. Zadania te zostały zdjęte z 

budżetu z tego względu, że Gminy nie stać aby te zadania były zaplanowane tylko z budżetu 

Gminy. Oświadczył że zadania te są oddalone w czasie i jeżeli jakieś środki zewnętrzne na 

ich realizacje pojawią się wtedy będą wprowadzone do budżetu Gminy i realizowane.  

Ponadto na chwile obecną realizacja oświetlenia ulicznego posiada nieaktualną dokumentację, 

tka więc cała procedura musi przejść od początku.  

Pan Wójt obiecał, że jeżeli będą jakieś środki zewnętrzne na te zadania to będą one 

wprowadzone do budżetu i realizowane. Wypowiedział się także na temat podwyżek, sam nie 



kwestionuje podwyżek ale rozsądnych tych co były na początku stycznia 2024 roku dla 

pracowników Urzędu Gminy, a nie podwyżki którą się podnosi tuż przed odejściem tj. 22 

kwietnia 2024r z wyrównaniem od 1 stycznia 2024r. (kwota tej podwyżki wynosi 5870 zł.) i  

kolejną podwyżkę dnia 30 kwietnia w ostatnim dniu pracy Byłego Wójta. Dodatkowo osoba 

ta dostała 15 tysięcy złotych nagrody. Pan Wójt nadmienił, że nie zna żadnego Urzędu Gminy 

gdzie tego typu podwyżki były by tak wysokie. Kończąc temat podwyżek podkreślił, że te 

pieniądze nie są własnością Wójta aby robić z nimi co uważa, ale są to pieniądze publiczne.  

 

Sołtys Pan Stanisław Winiarczyk zapytał o dotację na Kościół w Mokrymlipiu.  

Pan Wójt odpowiedział, że wszystkie dotacje na parafie w Mokrymlipiu i Radecznicy były 

podjęte w tym samym czasie. W tej chwili podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie przyznania dotacji celowej Klasztorowi OO. Bernardynów w Radecznicy na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub znajdującym się w ewidencji zabytków, jest to tzw. kosmetyka gdyż faktyczna 

dotacja na Klasztor OO. Bernardynów będzie nieco niższa. Wszystko to jest po to aby było to 

zgodne z promesą i dotacja na Kościół w Mokrymlipiu jest nadal aktualna.  

 

Radny Pan Wiesław Studziński zaproponował aby zrobić sesję wyjazdową, przejechać się po 

wioskach i zobaczyć jak stan dróg wygląda. Odpowiadając Przewodniczący Rady Pan Marcin 

Zymon oznajmił, że propozycja jest godna rozpatrzenia.  

 

Ad. 28.  

Z powodu wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zakończył obrady III sesji 

Rady Gminy Radecznica IX Kadencji. Podziękował wszystkim za przybycie i za sprawny 

przebieg obrad.  

 

 

 

 

Protokołowała:                                                       Przewodniczący Rady Gminy Radecznica  

                                                

A. Janowska                                                                             Marcin Zymon                  

                      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Wyciąg z protokołu III sesji Rady Gminy Radecznica dnia 26 czerwca 2024 roku 

  

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik Bożenę Kiesz o omówienie wykonania 

budżetu gminy za 2023 rok. Po omówionym budżecie odbyła się dyskusja nad wykonanym 

budżetem za rok 2023.  

Głos zabrał Radny Pan Jerzy Gumieniak – stwierdził, że Byłemu Wójtowi i Byłej Radzie 

Gminy udało się zrealizować wiele celów i zadań, które nie zadłużyły naszej Gminy. Na 

koniec podziękował Panu Marianowi Szuperowi i całej kadrze urzędniczej, Radnym                 

i Sołtysom za wnikliwe działanie i pozostawienie stanu budżetu w tak dobrej kondycji.  

Z kolei Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Zymon pogratulował na ręce Pani Skarbnik 

Bożeny Kiesz dyscypliny budżetowej za rok 2023.  

Ponownie głos zabrał Radny Pan Jerzy Gumieniak – odniósł się do sytuacji innych Gmin 

gdzie realizacja budżetu za 2023 rok  była na zdecydowanie mniejszym poziomie 

zadaniowości w okresie rocznym a stan zadłużeń tych Gmin na koniec roku jest spory.  

 

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej Pana Mirosława Poświatowskiego o odczytanie opinii/ uzasadnienia Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Radecznica o wykonaniu budżetu Gminy Radecznica za 2023 rok. 

Z przeczytanej opinii wynika, że Radni zapoznali się ze sprawozdaniem Wójta Gminy 

Radecznica z wykonania budżetu gminy za 2023 rok, oraz że Radni porównali z wynikami 

kontroli budżetu, jakich dokonali w ciągu roku i zapoznali się z informacją o stanie mienia 

komunalnego za rok 2023. 

 

Następnie według porządku obrad  Przewodniczący Rady Gminy Marcin Zymon odczytał 

Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia 12 

kwietnia 2024 roku w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Radecznica. Po odczytaniu uchwały Przewodniczący zaprosił Radnych do dyskusji, jednak 

nikt z Radnych nie podjął dyskusji.  

Przewodniczący przeszedł do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Radecznica z wykonania 

budżetu za 2023 rok. Uchwała została odczytana i poddana pod głosowanie jawne Radnych     

z wynikiem 14 głosów „za”. Uchwała została przyjęta jednomyślnie.  

 

Ad. 9.  

Przewodniczący obradom oddał głos Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej, który odczytał 

Uchwałę Nr 1/2024 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radecznica z dnia 3 czerwca 2024 roku 

w sprawie zaopiniowania wykonania budżetu Gminy Radecznica za 2023 rok.  

Zdaniem Komisji Rewizyjnej wyrażonym w tejże uchwale, wynika że po rozpatrzeniu: 

- sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Radecznica za 2023 rok 

- informacji o stanie mienia komunalnego, 



- Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie w sprawie 

zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Radecznica, 

- sprawozdania finansowego. 

Pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Gminy Radecznica za rok 2023 rok. 

Nikt z Radnych nie odniósł się do wyżej odczytanej uchwały Komisji Rewizyjnej.  

 

Kolejno Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał Uchwałę Nr 2/2024 Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Radecznica z dnia 3 czerwca 2024 roku w sprawie wniosku               

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za wykonanie budżetu Gminy Radecznica za 2023 

rok. Komisja Rewizyjna postanowiła wystąpić do Rady Gminy Radecznica z wnioskiem         

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Radecznica za wykonanie budżetu Gminy 

Radecznica w 2023 roku.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia 10 czerwca 2024 roku w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy. 

Dyskusja nie została podjęta.  

Kolejno według porządku obrad Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały          

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

Po odczytaniu odbyło się głosowanie jawne nad uchwałą z wynikiem 14 głosów „za”.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Radecznica  

                                                                                            Marcin Zymon  

 

 

 

 

 


